
Незабаром зовнішнє тестування

Ви, напевно, дивуєтеся з появи цієї замітки в газеті? Насправді, газета «вузівська», 
її читають ті, хто вже вибрав академію як місце зостасування своїх талантів, 
знань, як місце навчання. Але не варто забувати про результати анкетувань, які 
періодично проводяться серед наших студентів. На питання, з яких джерел ви узнали 
про ЗДІА, дуже часто звучала відповідь: від знайомих, рідних, друзів. Отже, наш, 
слов’янський, менталітет якраз і робить вашу особисту участь в рекламі ЗДІА одним з 
найефективніших методів рекламування. Отже, 

РЕКЛАМУЄМО  АКАДЕМІЮ  РАЗОМ!
15 лютого в ЗДІА відбулася зустріч слухачів підготовчих 

курсів факультету довузівської підготовки, на яких були 
присутні  й батьки учнів.

З майбутніми абітурієнтами зустрілися  ректор ЗДІА  
В. І. Пожуєв, відповідальний секретар приймальної комісії М.В. 
Світанько, декан ФДП Л. В. Осипова, декан ФЕЕ О. І. Чепрасов, 
декан МФ С. А. Воденніков.

Зустріч відбулася на високом організаційному рівні завдяки 
старанням та клопоту команди ФДП. Симпатичні дівчатка щиро 
зустрічали гостей, вручали їм кишенькові календарики ЗДІА, 
рекламні проспекти. 

З притаманним йому гумором виступив ректор ЗДІА. І хоча його 
монолог лунав майже півтори години, слухачі були дуже уважними. 
Як завжди, не зважаючи на те, що деякі питання були, практично, 
«розжовані» доповідачем, батьки знов и знов задавали свої питання. 
Наприклад, де краще усього зберігати оригінал атестату? Аж ні 
в якому разі не під подушкою! Найкращий варіант, впевнений 
Володимир Іванович, — це приймальна комісія нашого ВНЗ. 

Головна увага була приділена особливостям вступної кампанії 2008 року, а саме зовнішньому 
тестуванню. Присутніх цікавили питання щодо переваг, які мають слухачі курсів; чи можна подати 
заяви одразу в декілька ВНЗ, та в скільки; де та як завірити копію атестату та багато чого ще. 
Наприклад, серед інших питань, що цікавили батьків, були й такі:

— Чи обов’язково проходити  зовнішнє тестування при вступі в ВНЗ у цьому році?
Відповідь така: усі, хто вступатимуть  до ЗДІА у цьому році мусять подати до приймальної 

комісії сертифікати українського центру оцінювання якості освіти з оцінками (кількістю 
балів) не нижче 4 балів за 12-бальною шкалою оцінювання або 124 балів за 100-бальною 
шкалою оцінювання. Для вступу на усі спеціальності ЗДІА необхідно мати 2 сертифіката  
- з математики та української мови та літератури.

— Коли будуть проводитись випускні іспити на підготовчих курсах?
Відповідь: 11, 18 та 25 травня цього року. 
Можна було б продовжити цей список, але краще звернути увагу ваших знайомих 

майбутніх абітурієнтів та їхніх батьків до статті відповідального секретаря приймальної 
комісії  М. В. Світанько в попередньому випуску газети та на рубрику «Абітурієнту» на 
офіційному сайті ЗДІА: www.����.��.��.����.��.��..��.��.. Удачи всім!

     Л. В. Осипова, Н. А. Юсупова
Фоторепортаж: Н. А. Юсупова

17-19 квітня 2008 р в Запорізькій державній інженерній 
академії відбудеться 

НАУКОВО-ПРАКТИЧНА КОНФЕРЕНЦІЯ
за міжнародною участю на тему: „Національно-культурні 
традиції  (України в контексті європейської інтеграції”)

Планується робота 5 секцій. Заявку та матеріали для участі 
в роботі конференції можна подати до 10 березня 2008 р.

Докладніше на офіційному сайті ЗДІА:www.zgia.zp.ua

Досягнення в науково-дослідній роботі кафедри менеджменту 
органиізацій за роки її існування підтверджуються виходом 
публікацій, наукових статей, тез і доповідей у різних наукових 
журналах, збірниках, вихід у світ «Гуманітарного вісника ЗДІА», 
підручників, навчальних посібників, монографій з питань 
філософії, філософії менеджменту, філософії освіти тощо. 
Проведено ряд міжнародних та всеукраїнських конференцій. 
Все це відбувається завдяки організаційним здібностям, досвіду 
керівника та науковця, енергійному, невгомонному характеру 
завідувача кафедри Валентини Григорівни Воронкової.

Вагомим показником рівня наукової діяльності кафедри є 
робота зі студентами-науковцями, магістрами, докторантами та 
аспірантами. Минулого року на кафедрі захистили кандидатські 
дисертації та отримали посвідчення кандидата політичних наук 
Сергієчко Т. І. (науковий керівник Кіндратець О. М.) та Постол А. 
А. (науковий керівник Швець О.Є.).

Нещодавно ми вітали академію з успішним захистом чергової 
кандидатської дисертації. І ось вже нове здобуття. 15 лютого на 
засіданні спеціалізованої вченої ради Харківського регіонального 
інституту державного управління Національної академії 
держуправління при Президентові України відбувся захист 
кандидатської дисертації «тринадцятого» вихованця професора 
Валентини Григорівни Воронкової – Марини Андріївни Ажажи 
за темою «Державне регулювання інвестицій в людський капітал 
як фактор інтелектуального розвитку суспільства» (Спеціальність 
25.00.02 – механізми державного управління). Тема кандидатської 

дисертації є над-
звичайно актуаль-
ною, так як мова 
йде про підготовку 
управлінської еліти, 
від професіоналізму 
та компетентності 
якої залежить май-
бутнє України.

Вітаємо 
досвідченого 
наукового керівника 
та молодого 
науковця з успіхом. 
Так тримати! 

Вітаємо кафедру менеджменту організацій



Даєш час добрих справ!

Так вже склалося, що лютий більшою мірою є 
чоловічим місяцем. Саме в цей час ми вітаємо сильну 
половину людства з Днем захисника Вітчизни. І 
якщо раніше набір вірогідних подарунків зводився 
до нових домашніх тапок, шкарпеток (варіанти: 
пари трусів або майок), то нині все інакше. Ми 
даруємо тепер з любов’ю і вигадкою фотографії 
коханих в оригінальних рамках, фотовернісажі, 
іменні брелки до ключів, брелки з емблемою алма-
матер, краватки з емблемою академії. А ФЕЕТ  ще й 
концерт підготував для хлопців.

Акценти промови, з якою звертався до хлопців 
Дмитро Одександрович, на наш погляд, розставлені 
дуже вірно. Особливо в час, коли стілько говориться 
про “контрактну армію”. Захисник не тільки той, хто 
зі зброєю в руках отстоює незалежність Батьківщини, 
але й той, хто допоміг слабшому за себе, протягнув 
руку допомоги похилого віку людині, поступився 
місцем жінці... Словом, той, хто поводиться, як 
справжній Чоловік...

Захоплюємося тандемом, 
що склався на факультеті 
між  енергійним деканом Зоєю 
Андріївною Ніконовою та її 
заступником з виховної роботи 
Дмитром Олександровичем 
Кузнєцовим. Чого тільки ні 
напридумають! Саме за ініціативою 
ФЕЕТу та за підтримкою активних 
студентів академії пройшло барвисте 
святкування дня Св. Валентина. 
Репортаж Ганни Петрової на стор. 
4. А ще ФЕЕТ нас на Масляну 
запросив до гуртожитку! 

Отже, свята продовжуються.
Розповідь і фотографії 

Н. А. Юсупової

Храни огонь родного очага 
И не позарься на костры чужие! 

Таким законом наши предки жили 
И завещали нам через века: 

«Храни огонь родного очага!» 
Лелей лоскут отеческой земли, 

Как ни болотист, как не 
каменист он… 

Не потянись за черноземом 
чистым, 

Что до тебя другие обрели, 
Лелей лоскут отеческой земли! 

И если враг задумает отнять 
Твоим трудом взлелеянное поле, 

Не по страничкам, что учили 
в школе, 

Ты будешь знать, за что тебе 
стоять… 

Ты будешь знать, за что тебе 
стоять!

Бережи вогонь рідного вогнища

  Як здавна повелося, у лютневі дні - напередодні свята Дня захисника 
Батьківщини - у стінах академії проходять зустрічі студентів і викладачів 
з ветеранами ВВВ, з людьми, що пройшли військову службу, що віддали 
чимало сил охороні й захисту своєї країни.

 Перша така зустріч відбулася 20 лютого в аудиторії 016 навчально-
лабораторного корпуса. З ініціативи 
Ради ветеранів ЗДІА були запрошені 
військовослужбовці різних поколінь. По-перше 
це Аркадій Якович Кайшев, що ще недавно 
очолював штаб ГО академії, чия військова 

біографія почалася ще в роки ВВВ. 
Хлопчиськом він працював на заводі, 
так би мовити, кував перемогу. 
За свою доблесну працю Аркадій 
Кайшев був визнаний гідним медалі 
“За доблесну працю”. Потім вступив 
до  льотного училища й все життя 
віддав військовій службі... (Більш 
докладно газета писала про нього в 
№3 (86) за 2006 рік).

Слава захисникам Вітчизни!

Ще одним учасником зустрічі став підполковник запасу 
Микола Миколайович Босов, що віддав військовій службі 
26 років. За ці роки він об’їздив нашу величезну країну від 
краю й до краю. Із задоволенням розповідав М. М. Босов 
гостям зустрічі про своє бойове минуле. У свій час Микола 
Миколайович був членом Ради ветеранського руху, зараз 

працює в Спортивному клубі Комунарського району.
На зустрічі були присутні члени Ради ветеранів ЗДІА 

Надія Леонтіївна Ящук і Яків Петрович Козир, студенти, 
викладачі.

Репортаж та фоторепортаж - 
Н. А. Юсупова


